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با گذشت 5 روز از رأی اعتماد دوباره مجلس به 
حسن قاضی زاده هاشمی، وزیر بهداشت 

تغییر و تحولات در وزارت بهداشت 
شروع شد

   غلامرضا اصغری، جایگزین رسول دیناروند
رئیس سازمان غذا و دارو  و معاون وزیر بهداشت شد

شهروند| پنج روز از رأی اعتماد دوباره نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی به حسن قاضی زاده هاشمی 
به عنوان وزیر بهداشــت دولت دوازدهم نمی گذرد 
که اســتارت تغییر و تحول در وزارتخانه بهداشت 
دولت جدید زده شد. در میان تغییرهای رسمی، نام 
غلامرضا اصغری به عنوان جایگزین رسول دیناروند، 
رئیس ســازمان غذا و دارو دیده می شود و شنیده 
می شود گزینه جایگزین علی اکبر سیاری، معاون 
بهداشت، علیرضا رئیسی و جایگزین محمد آقاجانی، 
قاسم جان بابایی در معاونت درمان وزارت بهداشت 
است. قاسم جان بابایی پیش از این رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی دانشگاه مازندران بود و علیرضا رئیسی، 
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی 

درمانی استان بوشهر است.
گمانه زنی ها بــرای انتصاب های جدید از پیش از 
رأی اعتماد مجلس به وزیر بهداشــت آغاز شد؛ چرا 
که رأی آوری حسن  هاشمی، آن هم با بالاترین رأی 
موافق، کاملا پیش بینی شده بود و از زمانی که اسم  
هاشمی در لیست وزرای پیشنهادی حسن روحانی،  
رئیس جمهوری، قرار گرفت، احتمال جابه جایی در 
سطح مدیریت و معاونت های این وزارتخانه بالا رفت. 
از میان تمام معاونان وزارت بهداشــت، سه معاونت 
اصلی یعنی دارو، بهداشــت و درمــان، در تیررس 
تغییرها قرار داشــتند. به  طوری  که حتی پیش از 
این که حسن  هاشمی با حضور در کابینه دوازدهم 
موافقت کند، جابه جایی رســول دیناروند، رئیس 
ســازمان غذا و دارو و معاون وزیر بهداشت در حوزه 
دارو و همچنیــن، محمد آقاجانی، معــاون درمان 
قطعی شده بود. زمزمه جابه جایی رسول دیناروند، 
رئیس سازمان غذا و دارو از زمانی به گوش رسید که 
ماجرای تخلفات در این ســازمان از سوی سازمان 
مردمی دیده بان شفافیت به ریاست احمد توکلی، 
نماینده اصولگرای مجلس شورای اسلامی، مطرح 
شد. هر چند وزارت بهداشــت واکنشی هم به این 
ماجرا نشان داد و درنهایت درخواستار ارایه مستندات 
به دادگاه شــد، اما همان ماجرا مقدمات جابه جایی 
معاون وزیر بهداشت در حوزه دارو را فراهم کرد. همه 
این اتفاقات در شرایطی رخ می دهد که بحران دارویی 
کشور از زمان دولت دهم آغاز شده بود و مسئولان 
دارویی دولت یازدهم توانستند، مهر پایانی بر روی 
بحران ها بزننــد. به  طوری  که نجــات وضع داروی 
کشــور، همواره یکی از افتخارات وزارت بهداشت 
دولت یازدهم و به صورت مشخص رسول دیناروند 
بود. با این همه اما تغییر ریاست این سازمان با توجه 
به حاشیه های ایجاد شده، کاملا پیش بینی شده بود و 
به نظر می رسید حسن  هاشمی، تغییرات 100 روز 
اول کارش را به عنوان وزیر بهداشت دولت دوازدهم 
با جا به جایی دیناروند آغاز کرد. دوشنبه شب بود که 
خبر تغییر دیناروند و جایگزینی غلامرضا اصغری، 
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان منتشر شد. 
روز گذشته رسول دیناروند در آخرین نشستی که با 
مدیرانش داشت، تأکید کرد که »قضاوت مردم طی 
این چهار  سال به حوزه سلامت و غذا و دارو همواره 
مثبت بوده است و بالاترین رضایت مندی را بین همه 
دستگاه های اجرایی کشــور دارد.« و از نگرانی اش 
گفت: »تنها نگرانی ما در حال حاضر چالش نقدینگی 
در چرخه تأمین دارو و تجهیزات پزشکی است. بدهی 
بیمارستان ها کم نیست، اما در بسیاری از بخش ها 
ممکن است خطری ایجاد نکند. آنچه برای وزارت 
بهداشــت خطر ایجاد می کند، بدهــی چند  هزار 
میلیاردی به شرکت های دارویی و تجهیزات پزشکی 

است.«
ماجرا اما تنها به این جابه جایی ختم نشد. از آن 
طرف، وزیر بهداشــت که به نظر نمی رسد نام یک 
زن در میان گزینه هــای معاونت های اصلی اش به 
چشــم بخورد، این بار »طاهره چنگیز« را به عنوان 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی اصفهان منصوب 
کرد تا او نخستین مدیر ارشد زن در وزارت بهداشت 
شود. طاهره چنگیز، استاد دانشگاه علوم پزشکی و 
خدمات بهداشتی درمانی اصفهان است. اینها تنها 
خبرهایی بودند که در دور روز گذشــته به صورت 
رسمی و از ســوی وزارت بهداشت اعلام شد. پس 
از آن بود که موج خبرهای نه صددرصد رسمی از 
جابه جایی ها رســید که یکی از آنها جابه جایی در 
حوزه معاونت درمان وزارت بهداشــت بود. شنیده 
می شود، قاســم جان بابایی که پیش از این رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی دانشــگاه مازندران بود، بر 
صندلی محمــد آقاجانی، معاون درمــان وزارت 
بهداشت دولت یازدهم تکیه می زند. با همه اینها 
اما قاسم جان بابایی، انتصابش را تایید نکرده و به 
فارس گفت که یکی از گزینه های پیشنهادی برای 

معاونت درمان است. 
از چندین مــاه قبــل از پایان دولــت یازدهم، 
اختلافاتــی پنهان میان محمد آقاجانی و حســن 
 هاشمی، وزیر بهداشت، ایجاد شده بود؛ به  طوری  که 
در هیچ یک از جلسات اخیر، وزیر بهداشت و معاونش، 
در کنار هم دیده نشدند. این خبر در حالی از سوی 
خبرگزاری فارس منتشــر شــد که روابط عمومی 
معاونت درمان وزارت بهداشت آن را تأیید نکرد.  اما 
در عین حال خبر انتصاب محمد آقاجانی، به عنوان 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی طی 

حکمی از سوی وزیر بهداشت را منتشر کرد. 
خبرگزاری فارس همچنین از »علیرضا رئیسی« 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی، 
درمانی استان بوشــهر به عنوان جایگزین معاونت 

بهداشت وزارت بهداشت نام برد. 

معصومه ابتکار، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری در گفت وگو با »شهروند«: 

برای اصلاح قوانین تبعیض آمیز به زنان قول می دهم
  برای ورود زنان به ورزشگاه ها همه تلاشم را خواهم کرد                 ترجیح می دهم درباره خودم از کلمه »برابری خواه« استفاده نکنم

نایب رئیس شورای پنجم شهر اصفهان از ملاک های انتخاب »نوروزی« به عنوان شهردار اصفهان سخن گفت

سرزندگی شهروندان و اصفهان بانشاط

الناز محمدی| »سیســتر مِــری« را در ایران به نام 
دیگری می شناسند: »معصومه ابتکار«؛ زنی که نامش 
در شناســنامه »نیلوفر« اســت و اعضای خانواده اش 
به همان نام صدایــش می کنند. نــام معصومه ابتکار 
در همه ســال های گذشــته با دو موضوع گره خورده: 
بیشتر »محیط زیست« و بعد از آن، در ماجرای تسخیر 
سفارت آمریکا در  ســال 58. حالا اما یک راه جدید در 
زندگی و فعالیت های او باز شــده: »معاونت امور زنان و 
خانواده رئیس جمهوری«. جایی که هرچند ســابقه او 
در فعالیت در حوزه آن، به ســال های دور و به زمانی که 
»شهلا حبیبی« مشاور »اکبر  هاشمی رفسنجانی« در 
زمان ریاست جمهوری اش بود، برمی گردد اما خودش 
می گوید آن قــدر دغدغه »زنــان« را دارد که بتواند در 
این حوزه خوب فعالیت کند. هنوز دو هفته نمی شــود 
که حســن روحانی، رئیس جمهوری، ابتکار را به عنوان 
معاون امور زنــان و خانــواده رئیس جمهوری انتخاب 
کرده و البته »شهنیدخت مولاوردی«، معاون قبلی این 
معاونت با وجود حاشیه های زیاد و مخالفت ها با رفتنش 
از ساختمان خیابان ویلا، دستیار ویژه رئیس جمهوری 
در حقوق شــهروندی شده اســت؛ جایی که براساس 
شــنیده ها قرار است به معاونت تبدیل شــود تا در این 
صورت، تعداد معاونان زن رئیس جمهــوری دوباره به 
سه نفر برسد. ابتکار حالا و در گفت وگو با »شهروند« که 
در حاشیه نخستین نشســت خبری اش با خبرنگاران 
حوزه زنان انجام داد، می گوید که راه مــولاوردی را در 
بیشتر برنامه های او ادامه خواهد داد. او می گوید؛ خشونت 
علیه زنان، قوانین تبعیض آمیز در این حوزه، موضوع ورود 
زنان به ورزشگاه ها و رسیدگی به آسیب های اجتماعی 
زنان جزو اولویت های اوست و به زنان ایرانی قول می دهد 
که اصلاح در قوانین تبعیض آمیز علیه زنان را با جدیت 

دنبال کند. 
  

 خانم ابتکار بعد از روی کارآمدن شــما در 
معاونت امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری، 
یکی از موضوعاتی که مطرح می شود، این است 
که قرار است شما تا چه اندازه طرح هایی که در 
4سال گذشته خانم مولاوردی دنبال می کردند، 
دنبال کنید؛ مباحثی مانند برابری جنسیتی که 
در گفتمان دولتی به آن عدالت جنسیتی گفته 
می شود، مباحث مربوط به خشونت علیه زنان، 
ورود زنان به ورزشگاه ها، کمپین هایی که برای 
کمک به زنان آسیب دیده و زندانی بنا گذاشته 
شد و خوب پیش رفت و... می خواهم بدانم شما 
اساسا چقدر به این مسائل اعتقاد دارید و به قول 
عامیانه، چقدر حاضرید برای به نتیجه رسیدن 
این موضوعات مایه بگذارید و دربرابر هجمه ها 

بایستید؟
ما حتمــا برنامه های خوبــی را کــه در دوران خانم 
مولاوردی آغاز شــد و بعضی از آنها هم به ثمر رســید، 
دنبال خواهیــم کرد؛ موضوع آزاد کــردن زندانیان زن، 
کمپین خوبی بود که خیلی هم موفق بود و تعدادی از 
این زنان آزاد شدند. حتما این موضوع را ادامه خواهیم 
داد. گروه های آســیب دیده و زندانیان یکی از گروه های 
هدف مــا خواهند بــود و حتما با همکاری ســازمان 
زندان ها در این زمینه ها تــلاش خواهیم کرد. در حوزه 
خشــونت هم لایحه ای وجــود دارد که بــرای تأمین 
امنیت زنان بحث بسیار مهمی است که با دستگاه های 
مختلف در این زمینه کار خواهیم کرد و با تشکل ها در 
این باره می شــود خیلی کار کرد. طرح خوبی هم درباره 
بحث تاب آوری اجرا شده اســت؛ خیلی از آسیب های 
اجتماعی اول قابل  شناسایی اســت و بعد توان افزایی 
لازم بیــن تشــکل ها را می طلبد. یعنی خــود جوامع 
محلی بتوانند نسبت به آسیب هایی که در سطح محله، 

منطقه و شهرشان می افتد، بتوانند توجه داشته باشند. 
ما حتما این موضوع را دنبال خواهیم کرد. شــاخص ها 
می توانند برای ما مشخص کنند که وضع زنان و مردان 
ما چیست، در حوزه های آموزش و بهداشت. دیده بانی 
برای ما خیلی مهم است، در مسأله خشونت ها حتما تمام 
تلاش خودمان را خواهیم کرد؛ چه خشــونت خانگی و 
چه حتی خشونت در محل کار. اینها مسائلی است که 
حتما مورد توجه قرار خواهد گرفت و از همه ابزارها باید 
استفاده کنیم. فکر می کنیم مهمترین مسأله، رویکرد 
پیشگیری اســت؛ این که آموزش های لازم به خانواده 
داده شود، هم به زنان و هم به مردان. قبلا نقل قولی از من 
شده بود که »همه مشکلات را مردان به وجود می آورند.« 
خب من به این شکل نگفته بودم و بعد توضیح دادم که 
یقینا راه حل ها عمدتا در دست مردان است و باید آنها در 
مسائل شرکت کنند. جداکردن حوزه ها که این جا فقط 
حوزه زنان است و... درست نیست؛ خیلی از آسیب ها به 
نگاه های غلط و بعضی از سیاســت هایی که از گذشته 
بوده، مانند ســقف شیشــه ای برمی گردد. به هرحال 
همه اینها را ما باید ببینیم؛ شــاید با آموزش وپرورش 
بتوانیم در این زمینه کارهای خوبی بکنیم و دانشگاه ها 
همینطور. من فکر می کنم مسأله خشونت یکی از مسائل 
مهم اجتماعی ماست و توجه به این مسأله، ریشه های 

فرهنگی زیادی دارد. 
 درمورد ورود زنان به ورزشگاه ها، موضع تان 
را نگفتید. همان روند خانم مــولاوردی را برای 

تسهیل این موضوع دنبال خواهید کرد؟
در این مورد ما همه تــلاش خودمان را خواهیم کرد. 

اخیرا یکی دو جا دیدم خانواده ها به ورزشگاه رفته بودند.
 بله اخیرا در اردبیل این اتفاق افتاد. 

درست است؛ فکر می کنم این مسأله را با حداقل تقابل 
و حداکثر تعامل بتوانیم پیش ببریم. در خیلی از حوزه ها 
باید صبر کرد. شما نگاه کنید در اوایل انقلاب، بحث زنان 
در خیلی از موضوعات واقعا تابو بود و نمی شد درباره اش 
حرف زد؛ ولی تدریجا و با همکاری بخش های مختلف 
جامعه و حتی در خیلی از زمینه ها همکاری خوب علمای 
دینی و مراجع و صاحبنظران را داشتیم. خب شرایط الان 
خیلی عوض شده است. من صبح که داشتم می آمدم، 
شنیدم اخبار رادیو خیلی مبســوط درباره ورزش زنان 
توضیح می داد. این خیلی خوب و نشانه پیشرفت است. 
من یادم اســت در دوره ای اصلا اخبار ورزش زنان قابل 
پخش نبود اما الان وضع فرق کرده اســت، لباس زنان 
اخیرا طراحی شده اســت و از طرف دیگر همین اخیرا 
فدراسیون بسکتبال اعلام کرده که زنان ایرانی با لباس 
اسلامی می توانند در مسابقات شرکت کنند. خب اینها 
خیلی پیشرفت های خوبی است و واقعا با تعامل پیش 
رفته اســت. ما باید در این باره کار کنیم و به جای تقابل 
موضوع را جــا بیندازیم. ما این تجربــه را داریم که اگر 
بسیاری از این مســائل را خوب و با استدلال حقوقی، 
فقهی و شــرعی پیش ببریم، رویکرد تعاملی داشــته 
باشیم، می توانیم آنها را حل کنیم. حوزه خشونت البته 
خیلی فراتر است؛ هیچ کس خشونت را تأیید نمی کند، 
هیچ کس حاضر نیســت که بگوید خشــونت را تأیید 

می کند. همه در مقابل این مسأله موضع دارند. 
 سوال دیگرم درباره قوانینی است که در ایران 
درباره زنان وجود دارد و خیلی هایشان را می توان 
جزو قوانین تبعیض آمیز در حقوق مدنی ایران 
دانست. شما آیا در دوران مسئولیت تان تلاشی 
برای اصلاح این قوانین به نفع زنان خواهید کرد 
و آیا اساسا به این موضوع اعتقادی دارید؟ مثلا 
سعی خواهید کرد که لایحه ای را از طریق دولت 

در این باره به مجلس بفرستید؟
ما حتما در جاهایی که خلأ داریم باید با مجلس کار 
کنیم. روی شناســایی این موارد هم خوشــبختانه در 

گذشــته کار شــده و الان هم کار خواهیم کرد و سعی 
می کنیم همه زمینه ها را فراهم کنیم؛ حتی جاهایی که 
ممکن است احساس کنیم واقعا نیاز است با گروه های 
مختلف صاحبنظر، اول رایزنی کنیم و نظرات را بگیریم، 
این کار را خواهیم کرد و در جهت رفع خلأها گام خواهیم 

برداشت.
 به  صورت مصداقی چــه مواردی در ذهنتان 
برای اصلاح قوانین تبعیض آمیز علیه زنان وجود 

دارد؟
مسائل مربوط به زایمان خیلی مهم است؛ زنان به هر 
حال شرایط بسیار دشواری دارند، خانواده ها را پشتیبانی 
می کنند و در شرایط سختی فرزند به دنیا می آورند؛ اینها 

نیاز به پیگیری جدی دارد.
 من منظورم بیشتر قوانین مدنی تبعیض آمیز 
علیه زنان است؛ مانند حضانت فرزندان، خروج 

زنان از کشور، حق طلاق و....
درباره خــروج زنان از کشــور الان بحثی در مجلس 
برای موارد خاص مطرح و در حال پیگیری اســت؛ در 
مواردی که خاص و نیاز اســت، این مسأله پیش بینی 
شــود. راه حل های میانی را می توانیم در خیلی از موارد 
پیدا کنیم که مشکلات و بحران ها را حل کند تا این که 
برویم به سمت مباحثی که شاید نیاز باشد کلان تر به آنها 
پرداخت. به هر حال نیاز اســت برای این موارد با مراکز 
دینی مان هماهنگی های بیشتری داشته باشیم، حتما در 
این زمینه ان شاءالله همکاری خوبی را با حوزه ها خواهیم 

داشت.
 یعنی شما می توانید این قول را به زنان بدهید 
که برای بهترکردن وضع قوانین مدنی مربوط به 

زنان گام بردارید؟
بله؛ حتما مــا در این باره تلاش خواهیــم کرد. اصلا 
این وظیفه ما اســت و قطعا در این باره همه تلاشــم را 
خواهم کرد اما این که از چه زاویــه ای و با چه رویکرد و 

اســتراتژی ای که در این مســأله پیش خواهیم رفت، 
برمی گردد به این که مورد به مورد این موارد را بررســی 

و روی آنها کار کنیم. 
 وقتی که شما سرکار آمدید، خیلی ها گفتند که 
خانم ابتکار در حوزه محیط زیست فعالیت کرده 
اما در حوزه زنان دغدغه برابری جنسیتی ندارند. 

شما خودتان را برابری خواه می دانید؟
من در اصل حــوزه فعالیت های اجتماعی ام در حوزه 
زنان بوده است. البته نخستین فعالیت های من در حوزه 
سیاسی بود؛ اما بعدش حوزه اصلی فعالیت های من در 
حوزه زنان بود، یعنی در زمان خانم حبیبی که مشــاور 
آقای  هاشمی بودند و قبلش در سومین کنفرانس جهانی 
در نایروبی در  سال 1365، در حوزه زنان فعالیت می کردم 

و واقعا یکی از مهمترین دغدغه هایم مسائل زنان بود. 
 پس خودتان را برابری خواه می دانید؟

حالا من ترجیح می دهم این الفــاظ را به کار نبریم؛ 
یعنی این کــه الان بخواهیم بابی را باز کنیم که شــما 
برابری خواه هســتید یا تعادل خواهید و...؛ بهتر اســت 
اینطور نباشــد. یکی حرف از برابری جنســیتی حرف 
می زند، یکی از تعادل جنسیتی و... اعتقاد شخص من 
این اســت که نگاه قرآن کریم نسبت به زن نگاه انسانی 
است و قطعا هویت انسانی زن و مرد براساس آیات قرآن 
کریم یک هویت یکسان است و قرآن می گوید که زن و 
مرد از یک نفس واحده خلق شده اند. این را که نمی شود 
انکار کرد. در هویت انسانی آنها از نظر قرآن هیچ تفاوتی 
وجود ندارد اما در نقش های اجتماعی و مسئولیت ها و 
حقوقی  که به آنها داده شده، دو جنس هستند و در این 
قطعا تفاوت هایی وجود دارد. این که ما آن را چه نامگذاری 
کنیم، فرق می کند. قرآن کریم اصلا اصالت انسانی را به 
مرد نمی دهد و نگاهی کاملا یکسان به هویت زن و مرد 
دارد. اگر این را ما اصل بدانیم، قطعا خیلی از مشکلات 

رفع خواهد شد. 

شهروند| سومین شهر پرجمعیت ایران هم شهردار 
آینده خود را شــناخت؛ دیروز و پس از چند ماه بحث و 
بررسی ســیزده عضو اصلاح طلب شورای پنجم شهر 
اصفهان در جلســات هنوز رسمی نشــده این شورا، 
»قدرت الله نورزوی« بــا رأی موافق 10 نفر از این اعضا، 
به عنوان شــهردار آینده »نصف جهان« انتخاب شــد. 
نوروزی که ریاست دانشکده حقوق دانشگاه اصفهان را 
برعهده دارد، پیش از این و در روزهای انتخابات شورای 
پنجم، رئیس ستاد انتخاباتی فهرست »شهر امید« بود و 
حالا اعضای منتخب، کلید مدیریت شهر را  به او سپردند. 
منتخب نخست مردم اصفهان در انتخابات شورای شهر 
که در جلسه دیروز شــورا به عنوان نایب رئیس انتخاب 
شد، در گفت و گو با »شــهروند« از ملاک های انتخاب 
شهردار و همچنین رویکرد شورای پنجم برای رابطه با 

تیم مدیریت شهری سخن می گوید.
انتخاب پیش از موعد شهردار و هیأت رئیسه

پیروزی قاطــع اصلاح طلبان و فهرســت های امید 
کلان شــهرهای ایران در انتخابات ۲۹ اردیبهشت ۹6، 
فضای تازه ای را در انتخاب هیأت رئیسه و شهرداران این 
شهرها ایجاد کرده به گونه ای که پیش از آغاز به کار رسمی 
شورای پنجم و تحلیف منتخبان، تکلیف این مناصب 
مشخص شده است. این شیوه که با پیشگامی شورای 
امید تهران آغاز شد به شــیراز، مشهد، تبریز، اصفهان 
و... هم انتقال پیدا کرد و حالا پیش از نخســتین جلسه 
رسمی، سازوکار آینده این شوراها مشخص است. دو روز 
پس از انتخاب شهردار شیراز، دیروز و در جلسه منتخبان 
مردم اصفهان، اعضای هیأت رئیســه و شــهردار آینده 
مشخص شدند. در این جلسه و پس از انتخاب نوروزی 
به عنوان شــهردار، »فتح الله معیــن« به عنوان رئیس 
شــورا، »علی رضا نصراصفهانی« به عنوان نایب رئیس، 

»امیراحمد زندآور« به عنوان خزانه دار، »مهدی مقدری« 
به عنوان ســخنگو و »فریده روشــن« به عنوان منشی 
انتخاب شدند تا در نخستین جلســه رسمی این شورا 
که امروز برگزار می شود، رأی گیری تشریفاتی برای این 

مناصب و با رأی موافق تمام اعضا انجام شود. 
انتخاب نوروزی از میان 5۳نفر

درباره شــیوه انتخاب شــهردار اصفهان، »علی رضا 
نصراصفهانی«، منتخب اول مردم اصفهان و نایب رئیس 
شورای پنجم اصفهان از روندی دموکراتیک و منطقی 
ســخن می گویــد. او در گفت و گو با »شــهروند« و در 
توضیح پروسه طی شــده تا انتخاب شهردار، می گوید: 
»ما در ابتدا یک فراخوانی داشــتیم که هر کدام از اعضا 
چند نفر را معرفــی کنند که تعداد به 53 نفر رســید؛ 
یعنی هر نفر ۴ نفر که بعضا بیشــتر هم شد. تعدادی از 
این افراد بازنشسته بودند و از لیست حذف شدند چون 
به لحاظ قانونی نمی توانستند حضور داشته باشند. بعد 
از آن رأی گیری صورت گرفــت و از 5۲ نفر باقی مانده، 
۲6 همچنان به عنوان گزینه باقی ماندند. در رأی گیری 
دوم، این فهرست به 15 نفر رســید. بعد از توضیحات 
این 15 نفر و بررسی ســوابق آنان، تعداد به 8 نفر رسید 
و در جلسات بعد برنامه های خود را در یک فرصت یک 
و نیم تا دو ســاعته ارایه کردند و به سوالات اعضا پاسخ 
دادند. بعد از توضیحات این 8نفر، دو نفر انصراف دادند و 
گزینه ها به 6 نفر رسید. برای این 6 نفر رأی گیری شد و 
درنهایت کاندیداها به ۴ نفر رسیدند که با بررسی بیشتر و 
رأی گیری دو نفر حذف شدند و آقایان نوروزی و ابطحی 
به عنوان گزینه های نهایی انتخاب شدند. این دو نفر از 
ساعت 10 شب یکشنبه همین هفته تا ساعت حدود یک 
بعد از نصف شب، به سوالات اعضا پاسخ دادند و درنهایت 
جلسه به دیروز صبح موکول شد که نوروزی با 10 رأی، 

اکثریت را به دست آورد و به عنوان شهردار انتخاب شد.«
»اعضا به برنامه ها رأی دادند و نه رئیس ستاد 

بودن نوروزی«
آن طور کــه نایب رئیس شــورای پنجــم اصفهان 
می گوید، در جلسه رسمی امروز این شورا، با رأی تمام 
اعضا، انتخاب شهردار و هیأت رئیسه تأیید خواهد شد؛ 
انتخاباتی که اگرچه به انتخاب های پیشــین رسمیت 
می بخشد اما با توجه به مشخص بودن نتایج آن، جنبه 
تشــریفاتی دارد. اما فردی که دیروز به عنوان شهردار 
آینده اصفهان مشــخص شــد، در روزهای تبلیغات 
انتخابات شورا، ریاست ستاد لیســت  »شهر امید« را 
برعهده داشت و حالا تمام اعضای این لیست به شورا راه 
یافته اند و رئیس ستاد تبلیغاتی خود را به عنوان شهردار 
برگزیدند. شــهردار آینده اصفهان، حقوقدان و مدرس 
این رشته در دانشگاه است هرچند که سابقه فرمانداری 
اصفهان را هم در کارنامه مدیریتی خود دارد. نداشتن 
تجربه و تحصیلات در حوزه مدیریت شــهری یکی از 
انتقادات به این انتخاب شورای پنجم اصفهان است که 
نصراصفهانی آن را درست نمی داند: »ایشان پیش از این 
فرماندار اصفهان بود. به جهت تنوع کاری در شهرداری 
که یک مجموعه متنوع با بیش از 300 ماموریت دارد 
و چندان تخصص ضروری نیاز دارد، نمی توان فردی با 
تمام این تخصص ها را پیدا کرد. هیچ شــهرداری را در 
کشور ســراغ نداریم که در همه حوزه ها تسلط داشته 
باشد. مدیریت و توانایی تسلط بر مدیریت شهر گزینه 
منتخب، اولویت اصلی اســت که دیگر تخصص ها در 
قالب معاونان و دیگر مســئولان تحقــق پیدا خواهد 
کرد.«  شــورای چهارم اصفهان، متشکل از ۲1عضو با 
سلایق و گرایش های سیاسی مختلف بود اما این اعضا 
در شورای پنجم مانند دیگر کلان شــهرها به 13 نفر 

رســید که دراصفهان هم نظر و رأی مردم با فهرست 
امید و اصلاح طلبان بود. شــورای یکدست اصفهان و 
شهرداری که دو ماه پیش ریاست ستاد تبلیغاتی همین 
اعضا را برعهده داشت، چه برنامه هایی از دوره مدیریت 
قبلی را ادامه خواهند داد و چه رویکرد متفاوتی نسبت 
به گذشته پیش خواهند گرفت؟ نصراصفهانی در پاسخ 
به این پرسش هم می گوید: »ما یک سری برنامه های 
بالادستی داریم که یکی برنامه اصفهان 1۴00 است که 
در شورای چهارم تصویب شده است و هر تصمیمی تیم 
مدیریت جدید بخواهد بگیرد حتما به این برنامه توجه 
خواهد کرد. ادامه بهره برداری از خطوط قطار شهری، 
حفظ فضای سبز، تکریم مردم و توزیع خدمات عادلانه 
در مناطق 15 گانه شــهرداری اهم برنامه های ما است 
که بخشی از آن در مدیریت قبلی صورت گرفته و الان 
باید کامل تر و جدی تر پیگیری شود. بحث حمل ونقل 
عمومی هم یکی دیگر از موارد مهم مدنظر ما است. باید 
به ســمتی برویم که اصفهان در بین شهرهای دنیا نام 
درخوری پیدا کند.« او بر محور تلاش به تحقق شعارهای 
انتخاباتی با محوریت نشاط و سرزندگی شهروندان هم 
تأکید دارد: »در انتخابات اردیبهشــت، دو دیدگاه با دو 
نگرش متفاوت وجود داشت و مردم دیدگاه ما را انتخاب 
کردند. تلاش ما این است که سرزندگی مردم و نشاط 
شهروندان بیشتر شود. آنچه ما در شعارهای انتخاباتی 
داشــتیم و مردم به آن رأی دادند؛ شــهری که در آن 
آسایش و آرامش شهروندان رقم بخورد و زیرساخت های 
ایجاد اشتغال فراهم می شود. شورا می تواند زمینه ساز 
اشتغال باشــد و توجه به سرمایه گذاری خصوصی اعم 
از داخلی و خارجی برای تســریع در پروژه های شهری 
اصفهان هم بخشــی دیگر از اهداف تیم جدید خواهد 

بود.«

روي خط خبرگزارش

ادامه از صفحه اول

بنیاد مستضعفان به تجمع اخیر کسبه پلاسکو 
واکنش نشان داد

کسبه پلاسکو هنوز درخواست خرید 
سرقفلی نکرده اند

ایسنا|  ســرانجام پس از تجمع های پی در پی 
کسبه پاساژ پلاسکو، بنیاد مستضعفان به اعتراض ها 
پاسخ داد. روز دوشنبه حدود  600 نفر از کسبه پاساژ 
پلاســکو برای چندمین بار در ماه های اخیر مقابل 
ساختمان این پاساژ تجمع کردند. حالا در واکنش به 
این تجمع ها، رئیس سازمان اموال و املاک این بنیاد، 
پس از مدت ها سکوت در برابر اعتراض های مداوم 
این افراد، اعلام کرد:»در ارتباط با خرید سرقفلی یا 
جایگزینی ســرقفلی با مغازه تاکنون درخواستی از 
طرف کسبه پلاســکو به بنیاد مستضعفان نشده 
اما درصورت درخواســت کســبه آن را در کمیته 
ساختمان پلاسکو بررســی خواهیم کرد.« حسن 
کاری درباره آخرین وضعیت ساختمان پلاسکو هم 
توضیح هایی داد:» تصمیم بنیاد مستضعفان ساخت 
ساختمان پلاسکو و واگذاری سرقفلی به صاحبان 
سرقفلی قبلی طرف قرارداد با بنیاد با رعایت حقوق 
همه مالکان است. اما از ســوی کسبه درخواستی 
نشــده اســت.« او ادامه داد:» بنیاد یکی از اعضای 
کارگروه ویژه بررسی حادثه آتش سوزی ساختمان 
پلاســکو زیر نظر معاون اجرایی ریاست جمهوری 
بوده و در قالب این کارگــروه آماده هر گونه کمک و 
همکاری اســت. کما اینکه هزینه اجاره هفت ماه 
کسبه ساختمان پلاسکو در ساختمان نور، با گرفتن 
مجوزی که از هیأت امنای بنیاد مستضعفان صورت 
گرفت، پرداخت شــده است.« رئیس سازمان اموال 
و املاک بنیاد مســتضعفان، در پاسخ به این سوال 
که»با توجه به قرارگرفتن ســاختمان پلاسکو در 
حریم میراث فرهنگی این ساختمان در چند طبقه 
ساخته می شود؟« گفت:» درخواست صدور پروانه 
ساخت از طرف بنیاد مستضعفان به شهرداری تهران 
داده شده است. تمامی تلاش بنیاد با توجه به حقوق 
کسبه پلاسکو، هماهنگی با مسئولان مربوطه برای 
گرفتن جواز ساخت ساختمان در همان ارتفاع قبلی 
است. در هر حال ساخت مجدد ساختمان مورد تعهد 
بنیاد، نیازمند همکاری و کمک همه دست اندرکاران 
و دســتگاه های ذی ربط اســت.« او گفت:»در پی 
وقوع حادثه پلاسکو، با دستور ریاست بنیاد، کمیته 
ساختمان پلاســکو در بنیاد شکل گرفت و تاکنون 
۲0  جلســه  این کمیته برگزار شده و وظیفه اصلی 
این کمیته پیگیری ســاخت ســاختمان پلاسکو  
است. سیاســت بنیاد در ارتباط با پلاسکو ساخت 
یک ساختمان جدید منطبق بر استانداردهای روز، 
با نمادی از ایثارگری و فداکاری آتش نشان های عزیز 
است. توجه و همدردی تمامی آحاد مردم ما را به این 
مســأله هدایت کرد که طراحی ساختمان پلاسکو 
باید به صورت مســابقه ای ملی برگزار شود تا ضمن 
مشارکت عمومی در ساخت ســاختمانی متمایز 
ازساختمان قبلی، نمادی ملی برای فداکاری شهدای 

آتش نشان به یادگار بماند.«

رژه لودرها در کوه های شمال تهران
لودرها به جان کوه های شمال غرب تهران افتاده اند. 
منطقه دوچناران با ارتفاع بیش از ۲ هزار متر به فاصله 
۲0دقیقه ای از اراضی بالادست پارک کوهسار؛ محدوه 
حریم منطقه 5 تهران که چند صباحی ست غرش 
لودرها آرامش اش را گرفته است.مشاهدات روزها و 
ماه های اخیر از کوه های شمال غرب تهران )محدوده 
شهرداری منطقه 5(، بیانگر آن است که در چندین 
نقطه دل کوه را بی هدف یا با هدف خاصی که بی ثمر 
مانده، کنده اند و بعد به حال خود رها کرده اند.در طول 
مسیر و هرچقدر که جلوتر می رویم، با افزایش ارتفاع 
نیز مواجه می شویم، ۲ اســتخر بزرگ احداث شده 
که حجم بسیار بالایی از آب را در خود ذخیره کرده 
است. این درحالی است که آب های جاری ارتفاعات 
شــمال غربی تهران یکی از 7 آبریز مهم شهر تهران 

است که بخشی از آب شرب شهر را تأمین می کند.
در بحث ساخت وساز سدها و استخرهای آب یکی 
از عوامل محیطی بســیار مهم میزان تبخیر آب در 
آنجاست. میزان تبخیر به چند عامل عمده بستگی 
دارد: رطوبت هوا، دمای آب که ناشــی از دمای هوا، 
تابش آفتاب و سرعت تبخیر است و میزان وزش باد. 
واضح است که هرچه رطوبت هوا کمتر باشد، میزان 
تبخیر بیشتر اســت، هرچه دمای آب بیشتر باشد، 
میزان تبخیر بیشتر اســت و هرچه وزش باد بیشتر 

باشد، مقدار تبخیر بیشتر خواهد بود.

خرابي شهر براي آبادي خانه یا 
برعکس؟

به علاوه چند  سال پیش آقاي قالیباف صریحا اعلام 
کرد که: »در شهرداري تهران با حجم زیادي از نیروي 
انساني مواجهیم. نیروي کار باید حد و مرزي داشته 
باشد. حتي اگر 50 درصد از نیروهاي شهرداري بروند، 
نه تنها کارها بر زمین نمي ماند، شاید روان تر هم بشود. 
خوب پرسش این اســت که این نیروهاي اضافي در 
زمان چه کسي جذب شهرداري شده اند؟ به طوری 
که امروز ماهانه بیش از 500میلیارد تومان فقط باید 
دستمزد کارکنان شــهرداري را داد. هزینه اي که از 
طریق این استخدام هاي بي رویه و غیرمفید به مردم 
تحمیل شده که دست وپاگیر هم هستند، به عهده 
کیست؟ فقط در یک ســازمان تابعه شهرداري طي 
دو سال 8۲ درصد افزایش پرسنل مشاهده شده است. 
انتظار مي رود که پاسخ این موارد زودتر ارایه شود بلکه 
مردم احساس کنند که کسي براي آبادکردن خانه 

سیاست خود شهري را خراب نکرده باشد.
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